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PROTOKÓŁ  Nr VIII/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 czerwca 2019 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych (nieobecny 

radny Mariusz Walaszczyk.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1315  

W sesji udział wzięli: 
 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM. 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki  – dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Pan Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Krzysztof Orlikowski – Radny Rady Powiatu,    

 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek 

Łobocki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  
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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 30 maja 2019 roku.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

4. Raport Burmistrza Bobolic o stanie Gminy za 2018 rok.  

 1) debata nad raportem; 

 2) głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bobolic wotum 

zaufania.  

5. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok. 

1) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Bobolic sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Bobolice za 2018 rok 

wraz z informacją o stanie mienia;  

2) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  2018 rok;  

3) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie absolutorium; 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy Bobolice za 

2018 rok;  

5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok.  

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2019 roku Województwu 

Zachodniopomorskiemu z przeznaczeniem dla Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie;  

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2019-2035; 

3) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 

4) w sprawie dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki 

nad zabytkami w roku 2019;  

5) zmieniająca uchwałę Nr XIII/121/16 z dnia 28 stycznia 2016 r. w sprawie opłat za 

zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których Burmistrz Bobolic jest zarządcą;  

6) w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego 

na terenie gminy Bobolice;  

7) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

przedszkola i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze. 

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 
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9. Składanie na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach zapytań i interpelacji 

radnych.   

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 30 maja 2019 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki stwierdził, że protokół               

z VII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 30 maja 2019 roku był wyłożony  do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali 

obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z VII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych jednogłośnie 

14 głosami „za” 

 
 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     
 
Sprawozdanie przedstawiła burmistrz Mieczysława Brzoza:  

Ostatnia sesja Rady Miejskiej – 30 maja 2019 r.  

 

1. Przebudowa Rynku Miejskiego w Bobolicach – etap II. 

Roboty trwają i są na ukończeniu. Przewidziane przesunięcie terminu zakończenia inwestycji – 

ok. 20 lipca br. Warunki pogodowe – wysokie temperatury powodują, że tempo realizacji 

spowolniło. Wszczęto procedurę w zakresie warunków realizacji Etapu III (droga i parkingi 

wzdłuż budynku – „Jamnika”). Planowany rozruch fontanny początek lipca. 

 

 

2. Uzbrojenie strefy + droga dojazdowa do strefy (wnioski z ZIT-u). 

Uzbrojenie strefy. Trwają intensywne ostatnie prace budowlane; wykonano kanalizację 

deszczową, włączenia oraz prób kanalizacji wodociągowej i włączenia kanalizacji sanitarnej, 

ustawienia pomieszczeń stacji transformatorowej dla przyszłych przedsiębiorców korzystających 

ze strefy. Wykonywane są również w 100 % chodniki oraz ścieżki rowerowe. Wykonana została 

również nawierzchnia w drodze w około 80 procentach (awaria kruszarki K. Jesionowskiego 
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spowodowała kilkudniowe opóźnienie w zakończeniu robót). Przełożona została linia 

napowietrzna. Ustawione zostało całe oświetlenie drogowe, zamontowano przepompownię 

ścieków. Planowane zakończenie robót z małym opóźnieniem kilku dni (początek lipca). Droga 

będzie dostępna dla pojazdów pod koniec lipca.  

Droga dojazdowa do strefy. Uzyskaliśmy pozwolenie na budowę z dniem 31.05.2019 r. (Koszt 

wykonania dokumentacji 59.799,00 zł). Zadanie obejmować będzie budowę drogi dojazdowej od 

ul. Jedności Narodowej do strefy inwestycyjnej wraz z oświetleniem. Na znaczną część robót 

objętych dokumentacją (bez ścieżki rowerowej, chodnika i kanałów technologicznych) złożymy 

wniosek o pozyskanie dofinansowania ze środków unijnych w ramach ZIT-u. Planowany termin 

rozpoczęcia prac budowlanych – 2019 rok. 

 

3. Mieszkanie + 

W dniu 3 czerwca wzięłam udział wraz z zastępcą i skarbnikiem udział w negocjacjach  

z wyłonionym w konkursie - wspólnikiem/inwestorem, tj. BGK Nieruchomości  budowy budynku 

mieszkalnego w Bobolicach dla 48 rodzin w ramach Programu Mieszkanie +. Negocjacje dot. 

zapisów Protokołu Uzgodnień Inwestycyjnych oraz wielu załączników  

do Protokołu, w tym projektów  m.in. umowy spółki, warunków emisji, obligacji, umowy 

dzierżawy, uchwał spółki. Negocjacje były trudne, o czym informowałam Państwa  

na poprzednich sesjach. Fundusz w większości podnoszonych przez gminę propozycji  

nie zakładał zmian (uelastycznienia zapisów). Negocjacje zakończyły się wypracowaniem 

wspólnych uzgodnień. W najbliższym czasie podpisany zostanie protokół i załączniki, które 

pozwolą na wdrożenie kolejnego etapu - opracowania przez BGK N szeregu analiz, które wykazać 

mają efektywność budowy mieszkań w Bobolicach.  

Niezależnie, w dniu 14 czerwca br. złożyliśmy wniosek do Zarządu PFR Nieruchomości  

o wprowadzenie zmian do projektów niektórych dokumentów m.in. do Umowy spółki, Warunków 

emisji obligacji  itp., zwracając uwagę, że nie uwzględnia się, że drugą stroną umowy jest partner 

publiczny (gmina). Nie możemy się zgodzić m.in. z  zapisem mówiącym o tym, że kiedy obie 

strony, tj. zarówno Fundusz jak i Gmina reprezentują sektor publiczny, Gmina z tytułu 

zawinionego lub niezawinionego braku możliwości zrealizowania w całości lub w części 

Inwestycji będzie zobowiązana do wcześniejszego niż termin zapadalności terminu wykupu 

obligacji w całości lub w części w przypadku, gdy niemożliwe będzie przeprowadzenie Inwestycji 

budowlanej z tytułu: „..zmiany w przepisach prawa (II), decyzji organów administracji lub innych 

organów państwowych..” Gmina nie ma wpływu jako podmiot publiczny, nie może podjąć 

takiego ryzyka wydatków powstałych z przyczyn niezawinionych i niezależnych przez obie 
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strony, gdzie konsekwencje będzie ponosić tylko strona samorządowa. Zawnioskowaliśmy wobec 

powyższego o wykreślenie przedmiotowej klauzuli. 

4. Dotacje celowe na wymianę pieców i termomodernizację (Działanie 2.14. i 2.15. + 

budżet gminny). 

Obecnie pracujemy nad przygotowaniem wniosku o pozyskanie środków od Marszałka na 

wymianę pieców i prace termomodernizacyjne w ramach dwóch działań: 2.14. i 2.15. 

(Zachodniopomorski Program Antysmogowy). Nadal można złożyć wniosek, choć czasu jest 

już mało ponieważ nasz wniosek o pozyskanie środków musimy złożyć do końca lipca br. 

Ankiety dostępne są na stronie internetowej Gminy Bobolice www.bobolice.pl oraz  

w sekretariacie Urzędu Miejskiego w Bobolicach – ul. Ratuszowa 1.  

 

1. Gospodarka niskoemisyjna, Działanie 2.14 – Poprawa jakości powietrza. Beneficjentem 

będzie Gmina, mieszkańcy będą mogli otrzymać dofinansowanie w wysokości 7.500,00 zł – 

kwota ryczałtowa na jedno indywidualne gospodarstwo domowe: na likwidacj ę źródła ciepła 

opartego o spalanie węgla (piec/kocioł węglowy) i: 

podłączenie do istniejącej sieci ciepłowniczej, wymianą na kocioł gazowy, w drugiej 

kolejności inne źródło spełniające normy. 

Programem mogą być objęci: właściciele domów jednorodzinnych, właściciele mieszkań  

w domach wielorodzinnych, najemcy mieszkań w domach wielorodzinnych (posiadający tytuł do 

lokalu mieszkalnego oraz prawo do dysponowania lokalem na cele projektu  

w okresie realizacji i trwałości projektu). 

2. Termomodernizacja Budynków Jednorodzinnych, Działanie 2.15. O dofinansowanie mogą 

się ubiegać osoby fizyczne będące właścicielami budynków jednorodzinnych zlokalizowanych 

na obszarze Gminy Bobolice. Możliwe  jest otrzymanie wsparcia  

w wysokości 25.000,00 zł na częściową termomodernizację budynku jednorodzinnego wraz z 

likwidacją istniejącego źródła ciepła opartego o spalanie węgla lub 50.000,00 zł na pełną 

termomodernizację budynku jednorodzinnego wraz z likwidacją istniejącego źródła ciepła 

opartego o spalanie węgla. 

UWAGA 

Przeprowadzenie wymiany pieca będzie możliwe wyłącznie kiedy budynek będzie spełniał 

minimalne wymogi w zakresie efektywności energetycznej, tj. 150 kWh/(m2 x rok). W tym celu 

w zgłoszonym do projektu indywidualnym gospodarstwie domowym Gmina w ramach 

przyznanego dofinansowania zleci wybranemu podmiotowi wykonanie świadectwa 

charakterystyki energetycznej.  
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ZESTAWIENIE ANKIET (26.06.2019 r.) 

lp. Lokalizacja 

Program 
2.14 

Program 2.15 Dostep                      
do sieci 
gazowej 

Wymiana 
kotła na 
gazowy 

Wartość 

Wymiana 
kotła 

Termomodernizacja 
częściowa 

Termomodernizacja 
pełna 

1 Wieś 11 5 4       407 500,00 zł  

2 Miasto 20 5 6 22     750 000,00 zł  

Razem 31 10 10 22    1 157 500,00 zł  

 

 
5. Gabinet stomatologiczny (CESiR w Bobolicach). 
 

Na ukończeniu jest Gabinet dentystyczny. Prace przygotowawcze rozpoczął już lekarz stomatolog 

Przemysław Rzepka z Koszalina. Obok Gabinetu wyremontowane  

i przygotowane zostało pomieszczenie dla pielęgniarki. Gabinet Stomatologiczny czynny będzie 

od 1 lipca br. w SP Bobolice przy ul. Głowackiego 7 b – c (wejście od strony hali). Gabinet będzie 

realizował kontrakt w ramach podpisanej umowy z NFZ. Gabinet czynny będzie w dniach: 

poniedziałki od 11.00 – 18.00, środy – 11.00 – 18.00, Czwartki od 10.00 – 14.00. Możliwa jest 

rejestracja telefoniczna. 

• w dniu dzisiejszym dokonujemy zwrotu otrzymanej dotacji – brak zgody Ministra Zdrowia 

mimo licznych pism. 

 

6. Kolejny – dodatkowy nabór wniosków o środki z programu „Maluch +”. 

 

W związku z możliwością złożenia dodatkowego zapotrzebowania na środki pochodzące  

z programu "Maluch+" został złożony nasz wniosek o zapotrzebowanie na środki w wysokości  

55.000,00 zł z czego 44.000,00 zł to dofinansowanie z programu Maluch + (80%) a 11.000,00 zł 

to wkład własny  Gminy (20%). Przedmiotem dofinansowania jest przebudowa części 

pomieszczeń w istniejącym już Żłobku Miejskim w Bobolicach "Elfiki" oraz dostosowanie ich do 

przyjęcia większej ilości dzieci wraz z  doposażeniem żłobka w związku z planowanym 

utworzeniem 8 nowych miejsc w placówce. Obecnie żłobek liczy 36 miejsc dla dzieci do lat 3. W 

związku z dużym zapotrzebowaniem zgłaszanym przez rodziców i ograniczeniem do dalszego 

przyjmowania dzieci oraz dodatkowo biorąc pod uwagę m.in. uwarunkowania ekonomiczne 
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postanowiłam wykorzystać obecne warunki lokalowe i dostosować je do przyjęcia większej ilości 

dzieci.  Powierzchnia jednej z sal żłobkowych daje możliwości lokalowe na  zwiększenie ilości 

dzieci, pod warunkiem m.in. uzupełnienia wymogów sanitarnych w istniejącej łazience. Pozwoli 

to na utworzenie nowych 8 miejsc w żłobku i tym samym zwiększy możliwość przyjęcia dzieci do 

żłobka z 36 do 44 dzieci. Z uwagi m.in. na przepisy sanitarne brakuje 1 miski ustępowej dla takiej 

ilości dzieci. Dostosowanie pomieszczeń do potrzeb dzieci wyceniono na kwotę 15.000,00 zł. 

Ponadto zwiększenie liczby miejsc w istniejącym już żłobku, wiąże sie z koniecznością zakupu i 

montażu wyposażenia w tym m.in. szaf, wyposażenia wypoczynkowego, krzesełek, zabawek itp. 

(koszt 25.000,00 zł) oraz z zakupem pomocy dydaktycznych do prowadzenia zajęć opiekuńczo - 

wychowawczych i edukacyjnych (koszt 10.000,00 zł), a także zakupem dodatkowego 

wyposażenia i montażu wyposażenia (m.in. sprężynowiec) na żłobkowym placu zabaw (koszt 

3.000,00 zł). Zwiększenie miejsc w żłobku przyczynia się także  

do zwiększenia liczby opiekunek, co wiąże się z dodatkowymi kosztami. 

W ramach inwestycji zaplanowano szkolenie dla kadry w żłobku w zakresie metodycznym pod 

potrzeby edukacyjne i wymogi BHP (koszt 2.000,00 zł). Wszystkie zaplanowane koszty związane 

są i wynikają tylko z możliwości utworzeniem nowych miejsc w żłobku. Nasz wniosek został 

przekserowany do Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej – oczekujemy na ostateczne 

rozstrzygnięcie konkursu. 

 

7. Azbest. 

Ruszył nabór wniosków na dofinansowanie na usuwanie wyrobów zawierających azbest. 

Będziemy w trybie pilnym kompletować wniosek oraz niezwłocznie złożymy wniosek  

o dofinansowanie do WFOŚiGW. Środki jakie posiada WFOŚiGW to 2 mln zł. Może dojść do 

sytuacji, że środków nie wystarczy dla nas (jeśli się nie pośpieszymy z przygotowaniem  

i złożeniem wniosku; decyduje kolejność wpływu wniosków) jak to miało miejsce 2 lata temu.  

 

7a. Wniosek na drogę gminną – ul. Dworcowej przeszedł wymaganą procedurę i uzyskał 

rekomendację Wojewody Zachodniopomorskiego o dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Samorządowych na 2019 rok. Obecnie jak w piśmie pisze Wojewoda czekamy na akceptację 

Ministra Infrastruktury.  

 

8. Przetargi / zamówienia: 

 

a. „ Świadczenie usług w zakresie dowozu i odwozu uczniów do i z szkół podstawowych i 
do i z przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Bobolice, w terminie od 
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dnia 01.09.2019 r. do dnia zakończenia zajęć dydaktycznych  
w roku szkolnym 2019/2020.” 

W związku z obowiązkiem wynikającym z ustawy  art. . 39  prawa oświatowego dotyczącym 

zapewnienia dowozów uczniów do szkół i w związku z kończąca się umową na dowóz dzieci 

przygotowujemy nową procedurę związaną z dowozem. Przewidywany czas trwania umowy od 

01.09.2019 r. do końca roku szkolnego 2019/2020 (10 miesięcy). Informacja o przetargu została 

wywieszona 26.06.2019 r. Termin składania ofert: 10 lipiec 2019 r. do godz. 11.00. 

 

9. Budżet Obywatelski na 2020 rok. 

Zgodnie z harmonogramem Budżetu Obywatelskiego od 06.06. do 19.06.2019 r. trwało 

głosowanie. Do 01.07.2019 r. – ogłoszenie wyników. Obecnie trwa liczenie głosów  

w kategorii misto. Wpłynęły trzy projekty: 

I. Kategoria wieś: (1 projekt): 
1. "Sołectwa w sieci po raz trzeci". 
Autor - Ireneusz Bednarczyk, rodzaj  - infrastruktura sportowo – rekreacyjna, wartość – 69.956,14 
zł. 
Projekt zakłada doposażenie świetlic w sprzęt służący dbaniu o przestrzeń wokół świetlic (np. 
kosiarki, kosze na śmieci), doposażeniu istniejących terenów rekreacyjnych  
w urządzenia siłowni zewnętrznej, sportowo - rekreacyjnych (np. orbitek, karuzela) oraz 
elementów małej architektury (stojaki na rowery, montaż drewnianej wiaty w sołectwie 
Ubiedrze). Sołectwa biorące udział w projekcie - Dargiń, Łozice, Nowe Łozice, Stare Borne, 
Krępa, Kurowo, Ubiedrze, Kłanino.  
 
II. Kategoria miasto: (2 projekty) 
2. "Wspólnie w górę! - Projekt budowy ścianki wspinaczkowej". 
Autor - Mikołaj Rewkowski, rodzaj  - infrastruktura sportowo – rekreacyjna, wartość – 69.999,30 
zł. 
Projekt zakłada wykonanie ścianki wspinaczkowej, która będzie integralną częścią Hali 
Widowiskowo - Sportowej w Bobolicach. Celem projektu jest rozszerzenie palety sportów, jakie 
można uprawiać w budynku hali.  
3. "Strażak XXI wieku - zakup nowoczesnych ubrań specjalnych do działań ratowniczo - 
gaśniczych". 
Autor - Jarosław Bączkowski, rodzaj  - porządek publiczny i bezpieczeństwo mieszkańców, 
wartość – 70.000,00 zł. 
Projekt zakłada zakup kompletu ubrań specjalnych dla 10 strażaków Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Bobolicach, tj. ubranie specjalne, hełmy, rękawice, obuwie.  
 
(Kwota przeznaczona na zadania realizowane z Budżetu Obywatelskiego na 2020 rok wyniesie 
łącznie do 140 tysięcy złotych. Projekty podzielone są na 2 kategorie ze względu na ich 
umiejscowienie: 
I. Miasto - projekty o wartości do 70 tysięcy złotych, 

II. Gmina teren wiejski – wieś - projekty o wartości do 70 tysięcy złotych). 

Wyniki oficjalne:  

Ścianka wspinaczkowa – 673 głosów, 

Zakup ubrań dla OSP – 600 głosów, 
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Sołectwa w sieci – 604 głosów. 

 

10. Projekt: „Fabryka Kompetencji Kluczowych” – projekt  partnerski. 

 

Na poprzedniej sesji informowałam Państwa o trwającej ocenie projekt partnerskiego  

pn. "Fabryka Kompetencji Kluczowych" w ramach Działania 8.4 Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014 - 2020. W dniu 21 czerwca br. 

ogłoszono wyniki naboru projektów w ramach tego działania. Gmina Miasto Koszalin jako 

główny wnioskodawca w ramach partnerstwa uzyskało dofinansowanie: 

 

Wnioskodawca/Nazwa 
projektu 

Całkowita wartość 
projektu 

Kwota 
dofinansowania 

Wkład własny 

Gmina Koszalin cały 
projekt 

6.031.990,80 zł 5.428.791,72 zł 603.199,08 zł 

w tym: 
Gmina Bobolice 

 
394.262,00 zł 

 
354.835,80 zł 

 
39.426,20 zł 

 
Partnerzy: 

1. Powiat białogardzki – Karlino, miasto Białogard, Tychowo, Powiat Białogardzki, 
2. Powiat koszaliński – Biesiekierz, Bobolice, Będzino, Manowo, Mielno, Polanów, Sianów, 
Świeszyno, miasto Koszalin, 

3. Powiat kołobrzeski – Ustronie Morskie, Powiat Kołobrzeski. 
 

10a. Catering – został rozstrzygnięty przetarg na catering jeśli chodzi o obiady dla dzieci  

w szkołach w wieku obowiązku szkolnego i przedszkola; przedszkole 10 zł wyżywienie 

całodzienne, szkoła 6 zł za obiad (2 razy w tygodniu drugie danie, 3 razy w tygodniu zupa), 

planowane jest dofinansowanie gminy do wyżywienia.  

 

11. Konsultacje społeczne – uzgodnienie miejsc posadowienia osłon śmietnikowych  

w centrum miasta. 

13 czerwca br. w Urzędzie Miejskim w Bobolicach, zgodnie z moim Zarządzeniem  

nr 51/2019 z dnia 15 maja 2019 r odbyły się w formie spotkania z mieszkańcami konsultacje 

społeczne dotyczące wskazania miejsc posadowienia osłon na odpady komunalne. Konsultacje 

przeprowadzono z mieszkańcami Bobolic z ulic: Matejki, Seligera, Wyspiańskiego i Placu 

Zwycięstwa. W konsultacjach udział wzięło tylko 18 osób zamieszkujących nieruchomości przy 

wskazanych ulicach oraz pracownicy gminy i ZUKiO. W trakcie spotkania za pomocą prezentacji 

multimedialnej została przedstawiona gminna propozycja lokalizacji osłon śmietnikowych dla 

mieszkańców wymienionych ulic. Po zebraniu opinii przeprowadzono głosowanie. Wyniki 

przeprowadzonych konsultacji zostały zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej, na 
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stronie internetowej gminy oraz na tablicy ogłoszeń. Są one wiążące i będą miały bezpośredni 

wpływ na podejmowane dalsze decyzje. 

 

12. Cmentarze. 

 

W dniu 11 czerwca br. zaprosiłam na spotkanie w sprawie zagospodarowania, utrzymania, 

kontroli stanu technicznego, poprawy estetyki na cmentarzach pracowników ZUKiO oraz 

pracowników urzędu odpowiedzialnych za działania w tym zakresie. Zgodnie z zapisami 

Programu Wyborczego KWW M. Brzozy omówiony został zakres niezbędnych prac do 

wykonania na poszczególnych cmentarzach, harmonogram rzeczowo - finansowy na lata 2019, 

2020 i 2021 a także propozycje dot. poprawy zagospodarowania cmentarzy (oświetlenie, estetyka, 

zaopatrzenie w wodę i itp.). W trakcie spotkania poruszony został również problem dot. 

wyczerpania miejsc do pochówku na cmentarzu komunalnym w Bobolicach. Omówiliśmy dwa 

warianty na rozwiązanie tego problemu, pierwszy – poszerzenie cmentarza o teren cmentarza 

ewangelickiego wpisanego do rejestru zabytków pod nr 1211 o pow. ok. 2 ha. W tym celu 

wystąpimy do Konserwatora Zabytków w Szczecinie o wyrażenie zgody na wykonywanie 

pochówków na  tej części cmentarza; drugi - wykupienie działek od strony północnej cmentarza 

pod urządzenie nowego cmentarza. Ustalony został również termin do 09.08.2019 r. na 

opracowanie Regulaminu cmentarza, który ostatecznie zostanie przedłożony pod obrady Rady 

Miejskiej w Bobolicach. 

 

13. Dofinansowanie na ogrodzenie stadionu i strzelnicy. 

Złożyliśmy w roku bieżącym wniosek o dofinansowanie tego zadania do Marszałka 

Województwa w ramach Programu poprawy i modernizacji infrastruktury sportowej w 2019 r. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie, i na przedmiotowe zadanie przyznano naszej gminie 

kwotę maksymalną, tj. 18.500,00 zł. Realizacja zadania przewidziana jest  

do października tego roku. 

14. Kontrola infrastruktury wokół jeziora Chlewie Wielk ie w Poroście – kontrola 

zbiorników na nieczystości płynne. 

W dniu 19 czerwca br. rozpoczęły się kontrole zbiorników na nieczystości płynne tzw. szamb,  

w ośrodkach wypoczynkowych w m. Porost (teren wokół jeziora), Kontrolę przeprowadza 

pracownik gminy wraz z pracownikiem Straży Miejskiej. Sprawdzenia dokonano na terenie: 

Ośrodka  Spokojne 3 (dawny Sapporo). Wstępne ustalenia:  
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Kontrolę rozpoczęto od oceny wizualnej wody pod względem zanieczyszczeń komunalnych, 

barwy wody przy brzegu jeziora (całego „cypla”) oraz sprawdzenia czy do wody nie  

są odprowadzane ścieki bytowe. Po dokładnym obejrzeniu brzegu jeziora od strony zabudowy 

letniskowej nie stwierdzono żadnych skażeń, zanieczyszczeń. Woda czysta na całej długości 

ośrodka Spokojne 3. Ośrodek wypoczynkowy Spokojne 3 jest w trakcie zabudowy letniskowej. 

Na sześciu działkach trwają prace budowlane (budowane są nowe domki, wykańczane są już 

wybudowane). Kontrolę szamb przeprowadzono w pierwszej kolejności na działkach 

bezpośrednio przylegających do jeziora, a w szczególności tam gdzie byli właścicieli 

poszczególnych działek. Teren ośrodka jest ogrodzony siatka stalową, bramą sterowaną 

elektronicznie. Wejście na tern jest możliwe furtką przy byłej  portierni (główne wejście, wjazd). 

Od strony jeziora są dwie furtki, które umożliwiają swobodne obejście jeziora na całej długości 

ośrodka. Jest dobry dostęp do jeziora przez wędkarzy, osoby postronne. Zabudowa letniskowa 

działek jest w większości od strony bezpośrednio przyległej do jeziora. Na ośrodku Spokojne 3, 

jest 6 budynków w trakcie budowy (od strony jeziora). Stoi kilka przyczep kempingowych. Wiele 

działek jest pustych (niezagospodarowanych), najwięcej w części środkowej ośrodka.  

Skontrolowano 4 domki letniskowe przy jeziorze oraz dwa domki z części środkowej kompleksu 

działek. Kontrola obejmowała sprawdzeniu zbiornika pod względem zapełnienia, szczelności 

szamba (sprawdzeniu od strony jeziora oraz na działce ewentualnych wycieków, czy też 

nielegalnych “odprowadzeń” nadmiaru nieczystości z szamba. Posiadania przez właścicieli 

dokumentów na wywóz nieczystości płynnych, posiadanych umów zawartych z przedsiębiorca 

prowadzącym działalność – wywóz nieczystości płynnych. Ustalenia: posesje kontrolowane 

wyposażone są w zbiorniki bezodpływowe. Nie stwierdzono żadnych wycieków. Zbiorniki 

zapełnione były w granicach do 50%. W jednym przypadku stwierdzono, iż w górnej części 

szamba znajduje się rura odpływowa. Właściciel działki wyjaśniał iż w/w rura jest nieczynna, 

służyła w zeszłym roku jako rura odprowadzająca nieczystości ciekłe z działki sąsiedniej jego 

syna. Obecnie jest ta rura zaślepiona, syn wybudował na swojej działce swoje szambo i ta rura 

pozostała w ziemi.  Mając na uwadze fakt, iż może to być nielegalne odprowadzenie nieczystości 

z szamba, polecono właścicielowi tej działki udowodnienia,  

że tak nie jest. Teren działki na całej długości rury z szamba został odkopany  

(aż do zaślepienia rury). Sprawdzono przebieg rury i jego zakończenie. Stwierdzono faktycznie, iż 

rura ta jest nieczynna i służyła wcześniej jako wcześniejszy odpływ nieczystości z działki 

sąsiedniej. 

W trakcie kontroli właściciele posesji, na których kontrolowano szambo nie posiadali  

na terenie ośrodka, dokumentów na wywóz nieczystości, dokumenty takie mają albo  

w domu, albo nie żądano ich od firmy wywożącej ścieki. Pouczono wszystkich właścicieli  

o obowiązujących przepisach dot. gospodarowania odpadów, posiadaniu dokumentów 



 12 

potwierdzających wywóz ścieków. Zalecono, aby w terminie 7 dni od dnia kontroli każdy 

właściciel skontrolowanej nieruchomości, dostarczył do urzędu dowód wywozu nieczystości 

płynnych z danej nieruchomości, ilości pobranej wody w 2018 i 2019 r. Innych nieprawidłowości 

na terenie tego ośrodka nie stwierdzono. Ośrodek Spokojne 3 jest nowym ośrodkiem ze 

szczelnymi zbiornikami, regularnie wywożone są ścieki. Firma odbierająca ścieki została 

poproszona również, aby ze swojej strony przygotowała wykaz wywożonych ścieków z terenu 

ośrodków nad jez. Chlewe Wielkie w Poroście, za 2018 r i 2019 r.  

Ośrodek (Eden) obecnie UE-Syko Urszula Sygalska. Sprawdzone został zbiornik  

na nieczystości płynne, umowy na wywóz odpadów, stan sanitarny wokół ośrodka od strony 

jeziora. Właściciel ośrodka posiada dokumenty na wywóz ścieków (ostatnie wypompowanie 

miało miejsce w dniu 13 czerwca br. ze zbiornika oraz w dniu 21 maja z toi toi). Teren ośrodka 

oraz teren wokół ośrodka od strony jeziora jest zadbany, trawniki wykoszone.  

Na ternie tzw. plaży ustawione są pojemniki na odpady komunalne, kabiny toi toi w ilości  

3 szt. (docelowo ma być 4 szt.). Ogólnie stan sanitarny bardzo dobry. 

Ośrodek (tzw. Mleczarni). Podczas kontroli trwało wypompowane ścieków. Ośrodek oddalony 

jest znacznie od jeziora (ok. 200 mb). Brak jakichkolwiek śladów przelewania się nieczystości ze 

zbiornika na ścieki, zanieczyszczenia terenu wokół ośrodka. Prawdopodobieństwo 

zanieczyszczenia wody jest znikome, ponieważ oprócz odległości jaka jest od szamba do jeziora, 

to teren przyległy do tego ośrodka, wykorzystywany jest jako plaża, kąpielisko przez ośrodek UE-

SYKO (sąsiedni ośrodek).   

Kąpielisk „Rajska Plaża”. Tu również nie stwierdzono żadnych niedociągnięć. Teren jest 

zadbany, wykoszony, posprzątany. Na kąpielisku są pojemniki na śmieci. Woda w jeziorze czysta. 

Ponadto Pan Józef Ratajczyk oczyścił teren z zakrzaczenia, odpadów po drugiej stronie jeziora, tj. 

zakole jeziora od strony Bobolic. 

Wnioski. Reasumując, na dzień przeprowadzenia kontroli brak jest jakichkolwiek podejrzeń, ze 

woda w jeziorze Chlewo Wielkie może być zanieczyszczona przez właścicieli terenów 

rekreacyjnych, czy też w wyniku działalności ośrodków wypoczynkowych. Wszystkie miejsca 

kontrolowane były przygotowane do sezonu turystycznego. W trakcie prowadzenia kontroli 

pracownicy gminy rozmawiali z osobami, które wypoczywały nad jeziorem,  

z mieszkańcami Bobolic, o celu naszej kontroli oraz rozeznawali temat czy są jakiekolwiek 

zauważone nieprawidłowości, skażenia ,wody, ziemi od strony ośrodków. Żadnych takich uwag, 

potwierdzeń nie otrzymaliśmy. Kontrolę szamb i czystości na terenie w/w ośrodków będziemy 

systematycznie kontynuować (pomimo tych ustaleń).  
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15. Zakup samochodu ze środków PEFRON. 

 

Dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacyjnego Osób  

Niepełnosprawnych na zakup samochodu dla ŚDS „Odnowa” to 80.000,00 zł   

natomiast wkład własny Gminy to kwota 52.000,00 zł. 

 

16. Budowa wodociągu w m. Kłanino. 

Trwa budowa – wymiana wodociągu w miejscowości Kłanino. Inwestorem jest RWiK Białogard. 

W ramach zadania planowane jest wykonanie wymiany zużytej i zniszczonej, wymagającej 

stałych napraw sieci wodociągowej. Wybudowana zostanie nowa sieć o dł. ok. 2.430 m, 

odgałęzienia ok. 154, przyłącza ok. 987 m. Prace rozpoczęto 1 kwietnia br.  

i zakończyć się mają 31 sierpnia 2019 r. Wartość zadania 922.342,69 zł. 

 

17. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  

i powiatu koszalińskiego, które organizowali, współorganizowali lub byli uczestnikami 

przedstawiciele bobolickiego samorządu, zaproszenia. 

 

17a – Żyzna ziemia do dyspozycji sołtysów większe ilości, informacje zgłaszać do pana Krystiana 

Cyrsona do 4.07.2019r.  

 

a. Zakończenie roku szkolnego 2018/2019 w placówkach oświatowych w Gm. Bobolice. 

 
lp. 

 
Nazwa placówki 

Stypendium 
Edukacyjne 
Burmistrza 

Bobolic - 500 
zł 

Nagroda za wybitne 
osiągnięcia 

(od 200 do 500 zł) 

Uczeń  
na 

szóstkę 
w gm. 

Bobolice 

 
Razem 

1. SP im. H. Sienkiewicza  
w Bobolicach 

56 x 500 = 
28.000,00 zł 

19.400,00 zł 
(56 nagrody - osobny 

imienny wykaz) 

0 47.400,00 
zł 

2. SP w Drzewianach 2 x 500 = 
1.000,00 zł 

4 x 500 = 2.000,00 zł 0 3.000,00 
zł 

3. SP w Kurowie 5 x 500 = 
2.500,00 zł 

0 0 2.500,00 
zł 

4. SP w Dargini 5 x 500 = 
2.500,00 zł 

17 x 300 = 5.100,00 zł 0 7.600,00 
zł 

5. SP w Kłaninie 10 x 500 = 
5.000,00 zł 

0 0 5.000,00 
zł 

 
RAZEM 

78 x 500 = 
39.000,00 zł 

77 nagrody  
w różnicowanej 

wielkości 
26.500,00 zł 

 
0 

 
65.500,00 

zł 
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Na uroczystościach zakończenia roku szkolnego zostały uczniom wręczone dyplomy przyznające 

nagrody Burmistrza Bobolic na podstawie kryteriów  uchwały  

nr XXXVII/313/18 Rady Miejskiej z dnia 24 maja 2018 r. w sprawie przyjęcia „Lokalnego 

Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów Szkół prowadzonych przez Gminę 

Bobolice” (z późn.  zm.) oraz wniosków dyrektorów placówek oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Bobolice  przyznano nagrody w formie pieniężnej w roku szkolnym 

2018/2019 wg następującego wykazu: 

 
Absolwenci w 2018/2019: 

 
Absolwenci SP Bobolice SP Dargiń SP Kłanino SP 

Drzewiany 
SP Kurowo 

Kl. VIII 61  6 7 4 0 
KL. III gim 76 12 0 0 0 
 
Razem 

 
137 

 
18 

 
7 

 
7 

 
0 

Razem absolwenci 169 
 
 
b. Noc Świętojańska – 21.06.2019 r. (Rajska Plaża w Poroście, jez. Chlewo Wielkie). 

 

21 czerwca (piątek) na Rajskiej Plaży w Poroście przy Jeziorze Chlewie Wielkie odbyła się Noc 

Świętojańska. Organizatorami uroczystości był Ośrodek Kultury w Bobolicach  

we współpracy z Dzierżawcą Rajskiej Plaży, Sołectwem Porost oraz przy wsparciu ZUKiO. 

 
c. Bobolicki bieg wolności. 

08.06.2019 r. w Bobolicach odbył się Bobolicki Bieg Wolności w ramach obchodów 30. rocznicy 

wolnych wyborów Parlamentarnych, które po raz pierwszy odbyły się 04.06.1989 roku. W biegu 

wystartowali miłośnicy biegów jak i marszy Nordic Walking. Ogółem uczestników biegu – 93 

osoby. 

d. 28 – Peenefest w mieście partnerskim Demmin. 

14 – 16 czerwca br. Delegacja z Bobolic w składzie zastępca,  Przewodniczący Rady Miejskiej w 

Bobolicach Franciszek Łobocki, Wiceprzewodniczący RM w Bobolicach Zdzisław Kurta, Sołtys 

sołectwa Drzewiany Marek Boczek oraz Krystian Cyrson referent  

ds. Budownictwa wzięła udział w 28. Peenefeście czyli święcie rzeki Peene obchodzonym 

corocznie w Demminie.  
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e. Piłkarze w Demminie. 

21 – 23 czerwca br. piłkarze Mechanika Bobolice mieli okazję zmierzyć się z drużynami 

partnerskiego miasta Demmina w piłce nożnej podczas 18. Demminer Pils – Cup 2019. 

Pierwszego dnia zmagań wygrali wszystkie 5 meczy, natomiast drugiego dnia rozgrywek przegrali 

3 mecze, w rezultacie zajęli 3 miejsce.  

f. 60-lecie Parafii w Żydowie. 

8 czerwca br. Parafia pw. Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Marii Panny w Żydowie 

świętowała jubileusz 60 – lecia. Tego dnia odbyła się uroczysta msza święta, która poprowadził 

biskup diecezji Koszalińsko – Kołobrzeskiej Edward Dajczak. Gminę reprezentował zastępca.  

g. Finał KOZPN Ligi Żaków w Bobolicach. 

16 czerwca 2019 r. na Stadionie Miejskim w Bobolicach spotkało się 8 reprezentacji grup Ligi 

Żaków z Okręgu Koszalińskiego i przystąpiło do zmagań finałowych. 

W reprezentacji Powiatu Koszalińskiego występuje sześciu zawodników UKS Olimpia Bobolice. 

Koordynatorem Powiatu Koszalińskiego jest Henryk Kowalski, a trenerem Dawid Olearczyk i 

Mateusz Wiśniewski. Pozostali uczestnicy finału: UKS Unia Białogard, KS Iras Czaplinek, AP 

Kotwica Kołobrzeg/MKP Kotwica Kołobrzeg, AP Bałtyk Koszalin, UKS Sława Jedynka Sławno, 

UKS Akademia Piłkarska Szczecinek, Akademia Piłkarska Technik Świdwin. Organizatorem 

wydarzenia była Gmina Bobolice, KOZPN w Koszalinie i UKS Olimpia Bobolice. Każdy 

zawodnik na zakończenie otrzymał profesjonalną piłkę, wyżywienie i napoje. Zgodnie z 

unifikacją PZPN w tej kategorii wiekowej nie jest prowadzona punktacja, a liczy się udział i dobra 

zabawa. 

Inne sprawy do zasygnalizowania lub/i wyjaśnienia: 
 

1. Wybory do izb rolniczych. 

28 lipca br. (niedziela) odbędą się wybory do izb rolniczych. Listy osób uprawnionych  

do głosowania zostały przygotowane przez pracowników naszego urzędu w terminie  

(24 czerwiec 2019). Listy osób sporządza się na podstawie ewidencji podatkowej prowadzonej w 

gminie. Natomiast zdarzają się sytuacje, że rolnik, który posiada nakaz płatniczy jest w związku 

małżeńskim, a małżonka nie ma na nakazie płatniczym. Zgodnie  

z prawem jeśli małżonkowie  pozostają we wspólnocie majątkowej - oboje mają prawo  

głosu. W takiej sytuacji po rozmowach z izbą procedura jest następująca: osoba  

zainteresowana składa oświadczenie, że pozostaje we wspólnocie majątkowej  
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i zostaje dopisana do listy osób uprawnionych do głosowania. Obecnie przekazuję Państwu  

prośbę przewodniczącej komisji okręgowej Pani Izabela Winkowskiej, aby rolnicy sprawdzali  

czy są na listach. Do dnia 5 lipca (piątek), do końca pracy urzędu (do godz. 13) można sprawdzać 

na listach czy jest się ujętym. Po 5-tym lipca zgłaszanie kandydatów  

i wprowadzanie zmian na listach przestanie być możliwe. 

 

2. Umowa dzierżawy – działka w Boboliczkach. 

W dniu 6 maja 2019 r. została wypowiedziana umowa dzierżawy działki gruntu nr 59/1 obręb 

Boboliczki (Violetta Prus – Głowacka)  z zachowaniem jednomiesięcznego okresu 

wypowiedzenia. Na dzień 12 czerwca 2019 r. wyznaczony został termin przekazania działki  

i jej wydanie na rzecz gminy, o czym Dzierżawca został z odpowiednim wyprzedzeniem 

czasowym poinformowany. W dniu 12 czerwca 2019 r. pracownicy gminy udali  

się na miejsce położenia nieruchomości, jednakże dzierżawca mimo powiadomienia  

nie stawiła się. Wobec powyższego z dniem 12 czerwca 2019 r. Gmina Bobolice jednostronnie 

przejmuje we władanie wyżej wskazaną nieruchomość. Przejęta nieruchomość  jest 

niezabudowana, porośnięta drzewami, krzewami, wysoką trawą. Działka wskazana we wniosku  

o wydanie warunków pod budowę fermy norek. Wnioskodawca też 30.05 br. decyzją WSA  

w Szczecinie przegrał sprawę o uchylenie decyzji SKO i Burmistrza Bobolic.  

 

  

3. Zaproszenia/ogłoszenia:  

a) Dni Bobolic 2019. 

Zapraszam wszystkich mieszkańców i turystów na tegoroczne dni miasta, które odbędą się  

w dniach 19 – 21 lipiec br. Szczegóły na plakatach. 

Piątek (19.07.2019 r.): zapraszam do udziału w projekcie Kobieta, która intryguje zapachem 

(Klub Kobiety z Pazurem zapraszają na warsztaty robienia perfum); Wieczór z Biblioteką  

i w Muzeum. 

Sobota (20.07.2019 r.): 8.00 – 12.00 Otwarte Zawody Wędkarskie (Jezioro Chlewie Wielkie – 

Ośrodek Eden); 10.00 – XV Crossowy Wyścig Rowerowy o Mistrzostwa Gminy Bobolice (Start 

Plac rekreacyjny przy ul. Dworcowej w Bobolicach – regulamin i zapisy w OTKKF Bicykl); 

14.00 – 20.00 – Atrakcje i zabawy dla dzieci – Magiczna wyspa (ul. Dworcowa  

w Bobolicach); 16.30 – Występy młodych artystów z Bobolic; 17.30 – Występ zespołu Harrator; 
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18.10 – Występ Zespołu TRAMP KEY; 18.50 – Występ Zespołu REMONT; 20.00 – Otwarcie 

Dni Bobolic; 21.00 – Alberto Amati – muzyka włoska na żywo; 21.30 Gwiazda Wieczoru – 

Zespół EXSTAZY; 22.30 – 2.00 – Dyskoteka z DJ Sebą; 

Niedziela (21.07.2019 r.): 10.00 Wojewódzkie Zawody Strzeleckie z KBKS (Stadion Miejski  

w Bobolicach); 16.00 – XXIII Turniej Piłki Nożnej Bobolice CUP 2019 – Trójek Piłkarskich UKS 

Olimpia.  

b) Koncerty organowe. 

Koncert organowy organizowany w ramach 53 Międzynarodowego Festiwalu Organowego  

Wykonawcy: Bogdan Narloch – organy, Zespół Muzyki Średniowiecznej REMDIH (Czechy) -

14.07.2019 r. (początek koncertu po zakończeniu mszy św. odprawianej o godz. 18.00). 

Koncert organowy organizowany w ramach 53 Międzynarodowego Festiwalu Organowego  

Wykonawcy: Mario Ciferri (Włochy) - organy, Chór Sofia z Kijowa (Ukraina) -15.08.2019 r. 

(początek koncertu po zakończeniu mszy św. odprawianej o godz. 18.00). 

 

c) Pikniki: 

Piknik Rodzinny w Chmielnie (boisko przy świetlicy Chmielno) - 05.07.2019 r. start godz. 16.00. 

Festyn Rodzinny w Krępie (Plac przy świetlicy)  - 06.07.2019 r. start godz. 14.00. 

 
d) Harmonogram pracy świetlic (wakacje 2019 r.).  

L.p. Świetlica - Miejscowość Dzień tygodnia Godziny otwarcia 
1. Głodowa Wtorek -Sobota 10.00 -14.00 
2. Gozd Poniedziałek - 

Piątek 
11.00 -15.00 

3. Dargiń Poniedziałek - 
Piątek 

12.00 -16.00 

4. Kłanino  Wtorek - Sobota Do uzgodnienia  
w związku  

z projektem dla 
seniorów 

5. Kr ępa Poniedziałek - piątek 13.00-17.00 
6. Kurowo  Wtorek- Sobota  12.00 -16.00 
7. Porost Poniedziałek - 

Piątek 
12.00 – 16.00 

8.   Chmielno Poniedziałek - 
Piątek 

13.00-17.00 
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Ad. 4. Raport Burmistrza Bobolic o stanie Gminy za 2018 rok.   

Raport przedstawiony został przez Burmistrza Bobolic Mieczysławę Brzozę w formie prezentacji, 

która stanowi załącznik do protokołu nr 1.  

1) debata nad raportem 

W związku z tym, że nikt z mieszkańców nie złożył pisemnego wniosku o udział w debacie 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie było pytań ze 

strony radnych.  

Przewodniczący Rady dodał, że skoro nie było pytań do debaty nad raportem może świadczyć to o 

tym, że został on precyzyjnie przygotowany i szczegółowo przedstawiony. Raport obrazuje jak 

dużo dzieje się w naszej gminie, opisuje on stan finansów i realizację wszystkich programów i 

strategii. Dla każdego mieszkańca to prawdziwe kompendium wiedzy na temat wszystkiego, co 

dzieje się w gminie.  

 

Poddano pod głosowanie: 

uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bobolic wotum zaufania.  

 

Uchwała Nr VIII/68/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2018 rok.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Franciszek Łobocki odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 26 kwietnia 2019 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Bobolic sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Bobolice za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu nr 2.  

 

Pan Ireneusz Bednarczyk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 23 maja 2019 roku w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. Wniosek stanowi 

załącznik do protokołu nr 3.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Kurta odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 3 czerwca 2019 roku w sprawie wydania 
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opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie absolutorium. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr 4.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

 

„Szanowny Panie Przewodniczący, Państwo Radni , Sołtysi,  Szanowni Państwo,  
 

Kolejny zrealizowany budżet za nami. Dokonując zamknięcia budżetu za 2018 rok Gminy 

Bobolice - przedstawiono sprawozdanie z jego wykonania. Zostało ono szczegółowo przez nas 

omówione na wspólnym spotkaniu z Radnymi w dniu 23 maja br. 

Budżet Gminy to realne plany działania. Stanowi istotny element planowania rocznej 

działalności. Jest dokumentem finansowym szeregu podjętych przez nas tu obecnych wspólnych 

decyzji, działań, wprowadzonych zmian w realizacji planowanych przedsięwzięć, 

uwzględniających otoczenie zewnętrzne oraz źródła  ich sfinansowania.    

 Przedstawiając za chwilę projekty uchwał w tym zakresie, pragnę krótko podsumować 

nasze działania i osiągnięcia  minionego roku.  

Od kilku minionych lat pod względem rozwoju infrastruktury naszej gminy zrealizowane budżety 

są budżetami korzystnymi, przynoszącym nam i Państwu, jako organowi wykonawczemu-  dużo 

satysfakcji i zadowolenia.  

Jest to również kolejny rok, który zakończyliśmy nadwyżką budżetową.  

Założone przez nas plany inwestycyjne, remontowe w pełni zrealizowaliśmy zarówno  ze środków 

budżetu gminy, z pozyskanych źródeł zewnętrznych, jak również po naszych staraniach zostały 

zrealizowane zadania na terenie  Gminy Bobolice  przez inne jednostki, takie jak Powiat i/lub 

Województwo, tj.:  

1) POWIAT – budowa chodników wzdłuż dróg powiatowych: w Goździe, 
Poroście, Dargini i Świelinie; 

2) WOJEWÓDZTWO – budowa chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej ul. 
Mickiewicza;  

3) SPÓŁDZIELNIA MIESZKANIOWA „JUTRZENKA” – wspólna realizacja 
parkingu przy ul. Magazynowej; 

4)  RWiK – realizator szeregu działań dotyczących wody, kanalizacji – 105 400 
tyś. zł; 

5) ŚRODKI POZYSKANE Z MINISTERSTWA SPRAWIEDLIWOŚCI, 
KOMENDY GŁÓWNEJ PAŃSTWOWEJ STRAŻY POŻARNEJ  
W WARSZAWIE, URZĘDU MARSZAŁKOWSKIEGO, POWIATU 
KOSZALIŃSKIEGO I NADLEŚNICTW - doposażenie jednostek 
ochotniczych straży pożarnych- 135 530 tyś. zł.  
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W  zakresie natomiast własnych inwestycji - rok 2018 był rokiem przygotowań dokumentacji 

projektowych, przetargów na wykonawców robót budowlanych do planowanych inwestycji  

z udziałem środków zewnętrznych, tj. zarówno unijnych jak i krajowych.  Przede wszystkim  

rozpoczęliśmy dwie ważne i powtarzam to często – strategiczne inwestycje dla Gminy Bobolice, 

tj.: 

1) Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej w Bobolicach, objętej patronatem SSSE. Po kilku 

przetargach, za rozsądną cenę wyłoniliśmy wykonawcę robót. Z uwagi na ilość przetargów 

i wysokie ceny  - w 2018 roku wydatki dotyczyły przygotowania się do etapu budowy 

Strefy i wyniosły zaledwie 23 276 zł. Wydatki robót budowlanych dopiero są ponoszone w 

2019 roku. Wartość realizowanej inwestycji w latach 2016-2019 to kwota 4 695 318 zł. 

Pozyskaliśmy na to zadanie duże dofinansowanie  w ramach ZIT  - środki unijne w 

wysokości 3 321 079 zł. (dofinansowanie to stanowi 71% wartości zadania) Na bieżąco 

można obserwować postęp prac na tej inwestycji, która z pewnością przyniesie nam 

korzyści finansowe i przyczyni się do rozwoju gospodarczego naszej Gminy; Do tego 

zadania należy również dołączyć planowaną drogę dojazdową, która jest również 

realizowana w 2019 roku   na wartość 1 055 000 zł., z dofinansowaniem środków unijnych 

w wysokości 841 670 zł. (dofinansowanie to stanowi 80% wartości robót) 

2) Następnie, ważna wizerunkowo i promocyjnie inwestycja to przebudowa Rynku 

Miejskiego w Bobolicach, realizowana w latach 2016-2019. W 2018 roku 

wydatkowaliśmy na ten cel kwotę 822 017 zł. Zrealizowany został I etap w zakresie 

budowy fontanny i małej infrastruktury. Kolejne etapy II i niedługo rozpoczynający się III 

etap codziennie możemy obserwować. Na to zadanie pozyskaliśmy również środki unijne 

w wysokości 771 920 zł.  

3) Kolejna z kolei ważna społecznie inwestycja skierowana dla najmłodszych mieszkańców i 

ich rodziców to Pierwszy Żłobek Miejski w Bobolicach. Utworzono 34 miejsca. Tu 

również pozyskaliśmy dofinansowanie na to zadanie w wysokości 540 000 zł. (55% 

wartości zadania) ze środków krajowych, w ramach Programu Maluch+. Całkowite koszty 

zadania w 2018 roku  to kwota 983 405 zł.   

4) Wartą zaznaczenia jest realizacja w ubiegłym roku kolejnej inwestycji na osiedlu, tj.  

Modernizacji drogi gminnej wraz z chodnikiem w ul. Mieszka I w Bobolicach. Koszty 

zadania wyniosły nas kwotę 829 875 zł., z czego uzyskaliśmy dofinansowanie w 

wysokości 595 175 zł., tj. 72% wartości zadania; 

W ramach inwestycji i remontów bieżących kontynuowaliśmy prace w zakresie  modernizacji 

dróg gminnych, chodników, placów, parkingów, zarówno w mieście jak i na wsiach.  

Wydatki majątkowe łącznie zrealizowano w wysokości 3 496 930 zł.  Źródłem sfinansowania  

inwestycji były w 64% środki Gminy i w 36% środki zewnętrzne, dofinansowania. 
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W ramach wydatków ogółem istotne znaczenie w budżecie ma Pomoc społeczna i Rodzina, która 

po wprowadzeniu tzw. programu 500+ stanowi najwyższy wskaźnik struktury wydatków  

w budżecie tj.  31% , następnie oświata i edukacyjna opieka wychowawcza w wysokości 30%  

Pozostałe zadania w zakresie usług społecznych, takie jak m.in. Kultura to 3 % (dokładnie 2,7%) 

wydatków,  sport -  1%  (dokładnie  0,6%) wydatków ogółem budżetu. 

Gmina do oświaty, edukacyjnej opieki wychowawczej (tj. świetlic szkolnych, stypendiów 

socjalnych dla uczniów i stypendiów motywacyjnych Burmistrza dla najlepszych uczniów) oraz 

obsługi administracyjnej placówek oświatowych przeznaczyła ogółem, z własnych środków kwotę 

4 106 566 zł.  

Należy tu jednak podkreślić, że w ramach oświaty funkcjonują dwa obiekty sportowe przy Szkole 

Podstawowej w Bobolicach: Orlik, którego koszt utrzymania ze środków Gminy stanowi kwotę 

85 534 zł oraz hala widowisko-sportowa, której koszty stanowią kwotę 642 243 zł.  

Zatem de facto do samej działalności oświatowej i edukacyjnej opieki wychowawczej  gmina 

dokłada kwotę 3 378 789 zł.  

 

Na pomoc społeczną i rodzinę wydatkowaliśmy kwotę 13 921 927 zł, z czego ze środków 

własnych gminy  dołożyliśmy kwotę 1 984 721 zł.  Na wysokość budżetu pomocy społecznej 

najistotniejsze znaczenie ma wprowadzona w 2016 roku  obsługa wypłaty świadczeń 

wychowawczych, tzw. programu 500+. Świadczenia wychowawcze zrealizowaliśmy w naszej 

gminie na kwotę 5 371 631 zł., wydano 737 decyzji. Istotne znaczenie mają również  wydatki na 

dopłatę do placówek opiekuńczo-wychowawczych, rodzin zastępczych, odpłatność za 

umieszczenie osób z gminy w domach pomocy społecznej.  

Istotne znaczenie w wydatkach bieżących są również nakłady i wydatki na oświetlenie uliczne , 

placów, chodników. W 2018 roku wydaliśmy na ten cel kwotę 501 843 zł.   

Na walkę z bezrobociem, z kolei, które spada  w naszej gminie i oferty pracy są dostępne dla osób 

chcących pracować,  przeznaczyliśmy kwotę 460 626 zł.  Z roku na rok zmniejszamy liczbę osób, 

ale rosną koszty ich zatrudnienia. Osoby te kierowane są głównie do dowozów uczniów do szkół, 

prac w ZUKiO i do obsługi szkołach.  

Do systemu gospodarki odpadami komunalnymi, do tzw. opłaty śmieciowej z kolei dopłaciliśmy  

z budżetu w 2018 roku kwotę 148 851 zł., tj. o 47 169 zł. więcej w porównaniu do 2017 roku. 

Wartym zaznaczenia jest kontynuacja budżetu obywatelskiego, który jest  odzwierciedleniem 

zaangażowania mieszkańców w sprawy gminne i utożsamiania się z nią, na czym tak naprawdę 

nam zależy. W 2018 roku zrealizowaliśmy następujące projekty naszych mieszkańców: 

- Sołectwa w sieci z udziałem sołectw: Dargiń, Krępa, Kurowo, Łozice, Chmielno, Nowe Łozice, 

Ubiedrze i Kłanino na kwotę 73 189 zł. 

- Dobrze wyposażona OSP w Bobolicach  na kwotę 56 142 zł. 
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Autorom projektów serdecznie dziękuję za zaangażowanie.  

PODSUMOWANIE: 

Efektem prowadzenia oszczędnej, racjonalnej gospodarki przy jednoczesnej realizacji 

wyznaczonych zadań inwestycyjnych oraz utrzymując poziom świadczonych usług społecznych 

jest, że  budżet 2018 roku pod względem rzeczowym i finansowym zrealizowaliśmy korzystnie 

dla Gminy Bobolice i naszych mieszkańców. Zamknęliśmy go nadwyżką budżetową w kwocie 

2 888 568 zł.  i nadwyżką operacyjną w wysokości 4 508 534 zł.  

Rok 2018 został zrealizowany zgodnie z naszymi wspólnymi założeniami.  

Za to, w imieniu własnym i kierownictwa Urzędu  - dziękuję Wam Państwo Radni  za:  partnerską 

współpracę, zaangażowanie w sprawy gminy, zrozumienie i decyzyjność, oraz Wam Państwo 

Sołtysi za:  podejmowane własnych i potrzebnych inicjatywy na rzecz Waszych Sołectw, za 

wsparcie naszych działań. 

Dziękuję też Dyrektorom i Kierownikom jednostek organizacyjnych gminy za przedsiębiorczość 

połączoną z odpowiedzialną realizacją budżetów. Dziękuję przede wszystkim Pani Skarbnik za 

systematyczne analizy i dyscyplinę budżetową, dziękuję Pani Wiceburmistrz za mądre rady  

i wspaniałą współpracę, dziękuję również Panu Sekretarzowi.   

Dziękuję Państwu za uwagę.  

                   Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że poddaje pod głosowanie projekty uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy Bobolice za 2018 rok.  

 

Uchwała Nr VIII/69/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

2) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok 

 

Uchwała Nr VIII/70/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki.  

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2019 roku Województwu 

Zachodniopomorskiemu z przeznaczeniem dla Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz.  

Gmina Bobolice w marcu 2019 roku podjęła przedmiotową uchwałę, kierując środki finansowe 

dla Miasta Koszalin. Jednakże środki te zostaną przekazane dla organu prowadzącego,  

tj. Województwa Zachodniopomorskiego i przekazane następnie dla Szpitala.  

Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie zwrócił się do Burmistrza z wnioskiem  

o wsparcie finansowe działań w zakresie funkcjonowania Poradni Stomatologicznej  dla Osób 

Niepełnosprawnych w okresie modernizacji w latach 2018-2020 Pawilonu Dziecięcego, w której 

znajdowała się Poradnia. W czasie prac inwestycyjnych z uwagi na bezpieczeństwo pacjentów 

oraz warunki, w których są realizowane świadczenia ogólno stomatologiczne  konieczne było 

wydzierżawienie pomieszczeń na terenie Miasta Koszalin, co w znacznym stopniu zwiększyło 

koszty utrzymania Poradni. Poradnia ta jest jedyna Poradnią dla osób Niepełnosprawnych dla 

terenów dawnego województwa Koszalińskiego. Ze świadczeń stomatologicznych korzystają 

również mieszkańcy  Gminy Bobolice.   

Mając na uwadze bezpieczeństwo i dostęp do usług stomatologicznych dla osób 

niepełnosprawnych w rejonie powiatu koszalińskiego, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne  

i  niezbędne do udzielenia wsparcia finansowego dla Szpitala Wojewódzkiego.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr VIII/71/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2019-2035. 
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr VIII/72/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

3) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała Nr VIII/73/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

4) w sprawie dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki 

nad zabytkami w roku 2019.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.   

Na dofinansowanie ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami w roku 

2019 zaplanowano w budżecie Gminy kwotę 5.000 zł. Do dnia zakończenia naboru wniosków, tj. 

do dnia 14.06.2019 r. o udzielenie ze środków gminy Bobolice dotacji wpłynął jeden wniosek, tj.:  

1. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Ap. Piotra i Pawła w Kłaninie dla zabytkowego Kościoła 

filialnego pw. M.B. Częstochowskiej w Głodowej na przeprowadzenie prac polegających na 

wymiana zmurszałych belek i desek sufitu, przygotowanie do malowania nawy głównej 

kościoła, oczyszczenie desek i belek oraz konserwacja i malowanie stropu drewnianego. 

Wniosek o 5 000,00 zł. 

Oferty spełniły wymagania formalne i były kompletne w oparciu o uchwałę 

nr XVIII/168/08 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich            

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

Mając powyższe na uwadze Burmistrz Bobolic proponuje przyznanie dofinansowania 

w 2019 r. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Ap. Piotra i Pawła w Kłaninie dla zabytkowego 

Kościoła filialnego pw. M.B. Częstochowskiej w Głodowej.   

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała Nr VIII/74/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

5) zmieniająca uchwałę Nr XIII/121/19 z dnia 28 stycznia 2016r. w sprawie opłat za 

zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których Burmistrz Bobolic jest zarządcą.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.   
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Zgodnie z art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których 

zarządcą jest jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty za zajęcie 1 m2 pasa 

drogowego. Rada Miejska w Bobolicach w dniu 28 stycznia 2016 r. podjęła Uchwałę 

Nr XIII/121/16 w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego.  

Uchwałą Nr XXXVIII/324/18 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 28 czerwca 2018 r. 

zmieniającą uchwałę w sprawie opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których 

Burmistrz Bobolic jest zarządcą, obniżona została wysokość opłaty rocznej za umieszczanie 

urządzeń gazowych w pasie drogowym prowadzących do i na terenie Strefy Aktywności 

Gospodarczej (SAG) wg załącznika graficznego. 

Gmina Bobolice realizuje plan gospodarki niskoemisyjnej dla miasta i gminy Bobolice na 

lata 2015-2020 z perspektywą do 2030, zatwierdzony Uchwałą Nr XII/110/15 Rady Miejskiej 

w Bobolicach z dnia 28 grudnia 2015 r. W celu zwiększenia ochrony środowiska na terenie gminy 

Burmistrz Bobolic w 2018 r. przedłożyła Radzie Miejskiej w Bobolicach projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia zasad udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Bobolice na 

przedsięwzięcia inwestycyjne w zakresie wymiany źródeł ogrzewania służące ochronie powietrza, 

który został podjęty Uchwałą Nr XLI/343/18 Rady Miejskiej w Bobolicach w dniu 28 września 

2018 r.  

W związku z tym, że najbardziej ekologicznym rozwiązaniem jest zastosowanie paliwa 

gazowego, które spala się bez powstawania dymu i sadzy, co odciąża środowisko naturalne 

i eliminuje działania związane z utrzymaniem czystości, jak również jest zawsze do dyspozycji 

odbiorcy, preferuje się rozbudowę sieci gazowych. 

Aby zachęcić mieszkańców gminy do podjęcia działań proekologicznych i jednocześnie 

spowodować zasadność rozbudowy istniejącej infrastruktury gazowej przez gestora sieci, istotne 

jest obniżenie wysokości stawek opłat rocznych za umieszczenie urządzeń sieci gazowych w pasie 

drogowym dróg gminnych publicznych. 

Stosownie do powyższego w pełni uzasadnione jest podjęcie niniejszej uchwały. 

 
Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr VIII/75/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

6) w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego 

na terenie Gminy Bobolice. 
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.   

Projekt uchwały wskazuje wstępne miejsce lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego w pasie drogowym drogi gminnej publicznej nr 146012Z w miejscowości 

Chlebowo w celu zaspokojenia potrzeb mieszkańców.  

Wstępna lokalizacja przystanku autobusowego określana jest w drodze uchwały na 

podstawie art. 20f pkt. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych. O ostatecznej 

lokalizacji takiego przystanku decyduje zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz 

warunki bezpieczeństwa ruchu drogowego.   

Wskazanie wstępnych miejsc nowych przystanków komunikacyjnych następuje w celu 

potrzeb związanych z dostępem lokalnej społeczności do środków komunikacji publicznej. 

Lokalizacja nowego przystanku uporządkuje gospodarkę transportu zbiorowego oraz poprawi 

bezpieczeństwo na drodze.  

Z uwagi na bezpieczeństwo najmłodszych użytkowników przystanku, ich nowa lokalizacja 

została wyznaczona w miejscu, które posiada zasilenie energetyczne, pozwalające na 

zamontowanie lampy oświetleniowej. Montaż oświetlenia przy istniejącym przystanku w m. 

Chlebowo jest ekonomicznie nieuzasadniony, a także brak jest możliwości technicznych.  

Biorąc pod uwagę powyższe za zasadne uważa się podjęcie niniejszej uchwały 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr VIII/76/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

7) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

przedszkola i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letni i dzieci młodsze.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Joanna Pietrzak podinspektor ds. oświaty.   

Ustawa z dnia 22 listopada 2018 r. o zmianie ustawy  - Prawo oświatowe, ustawy o 

systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2018 r. poz. 2245 z późn. zm.) nakłada 

na organ konieczność ustalenia pensum dla nauczycieli przedszkola i oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych pracujących z grupami obejmującymi  dzieci 6 - letnie i dzieci 

młodsze. 

Projekt uchwały został skonsultowany z organizacjami związkowymi i uzyskał pozytywna opinię.  

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały należy uznać za zasadne i konieczne.  
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Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała Nr VIII/77/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pani Wioleta Bawoł sołtys sołectwa Krępa – prośba o przeniesienie tablicy sołeckiej z terenu 

prywatnego, na którym obecnie znajduje się tablica na teren gminny.  

 

Pani Burmistrz powiedziała, że jest to tak drobna rzecz, że mieszkańcy sołectwa z łatwością mogą 

zrobić to samemu. Po to jest fundusz sołecki, odpis na mieszkańca  

2. Pani Renata Tomczak sołtys sołectwa Ubiedrze – poprosiła by na stronie internetowej gminy 

zamieścić informację dotyczącą tego by rolnicy zgłaszali swoje wnioski co do strat 

spowodowanych suszą. Wg Wojewody gmina Polanów i Bobolice nie została uznana za 

występowanie suszy. Jeżeli będą zgłoszenia rolników to sprawa może być wzięta pod uwagę, bo 

straty są duże. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że zostanie to zrobione. 

     

3. Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – dopowiedziała jako przedstawiciel Izb 

Rolniczych, że jeżeli będzie potrzeba to komisje będą szacowały szkody spowodowane suszą.  

 

Ad.8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 9. Składanie na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach 

zapytań i interpelacji radnych.    

W tym punkcie głos zabrali: 

1. Radny Zbigniew Oleksiak – złożył podziękowania dla MGOK przy organizacji Dnia Dziecka 

na placu rekreacyjnym oraz radnemu Zdzisławowi Kurcie za zorganizowanie atrakcji związanych 

ze strzelaniem dla najmłodszych. Uznanie również dla pana Michała Pańczyszyna kierownika 

ZUKiO oraz pracowników za przygotowanie całej trasy procesji na Boże Ciał, wszystkie chodniki 

zamiecione, pobocza wykoszone.  

Randy Zbigniew Oleksiak złożył pisemną interpelację.  
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Radny Zdzisław Kurta powiedział, że na zawodach w Białogardzie jego drużyna zajęła II miejsce 

w województwie w strzelaniu. Puchar przekazany został na ręce Burmistrza.    

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Franciszek Łobocki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  

 


